
Je za námi… 

 

Myslím tím právě proběhnuvší mistrovství ČR pro kategorii U11, historicky první vrcholnou 

českou akci pro tuto věkovou kategorii, která se o tomto víkendu odehrála v prostředí 

tenisové haly v Dobřanech. 

 

Dobřany jsou městečko kousek od Plzně směrem na jihozápad, ve kterém žije zhruba šest 

tisíc obyvatel. Město podporuje mnohé aktivity, sport se řadí na jedno z předních míst. 

Důkazem toho bývá i přítomnost starosty p. Martina Sobotky na různých badmintonových 

akcích, které se v Dobřanech konaly (mistrovství ČR seniorů, opakovaně Czech Sokol Cup, 

několik turnajů GP pro různé věkové kategorie). Ani tentokrát nechyběl na slavnostním 

zahájení.  

 

Objekt soukromého majitele, kde se MČR U11 odehrálo, vznikl sice z velké celoživotní lásky 

k tenisu, ale je otevřený i pro nás, badmintonisty. Majitel se o něj stará po všech stránkách. 

Protože jednu z jeho dvou hal vybavil badmintonovými kurty, stačí doplnit je dalšími koberci 

a máte nádherné sportovní prostředí s osmi kurty a potřebným zázemím. Není sice úplně 

jednoduché dopravit mobilní kurty se všemi dalšími souvisejícími a nezbytně nutnými věcmi 

z Plzně, ale ta námaha určitě stojí za to. 

 

Za svoji dlouhou pořadatelskou kariéru jsem toho zažila opravdu hodně, nikdy však turnaj, 

kde bylo třeba během prvního dne sehrát přes 250 zápasů ve skupinách. Nebudu říkat, že jsme 

si s Tomem (vrchním rozhodčím Tomášem Knoppem) byli na sto procent jisti, že to bez 

potíží zvládneme. Obávali jsme se, jestli se hráči a jejich rodiče v námi nastaveném systému 

(snažili jsme se o maximální zjednodušení) rychle a správně zorientují, jestli nám pomohou, 

jestli nebude docházet k prodlevám, zkrátka – jestli to opravdu všechno stihneme.  

 

Zápasy ve skupinách se ale odehrály většinou pod časovým limitem, který lze zadat 

tournamentplanneru – mezi hráči byly značné rozdíly. Byť jsme hráli na dva vítězné sety, 

sehráli jsme skupiny a první kolo k.o. části turnaje, aniž by se sobotní plánovaný program 

prodloužil a nedodržel. Zbyl čas i na vedlejší aktivity (nabídli jsme tři setkání rodičů 

s fyzioterapeutkou a sportovním manažerem svazu, pro děti minigolf, sportovní kvíz, 

badmintonové pexeso, lehce jsme potrénovali s nahrávacím strojem). Závěr sobotního 

programu patřil společnému kompenzačnímu cvičení dětí pod vedením Elišky Maixnerové.  

 

Nedělní program začal osmifinálovými zápasy a zhruba kolem poledne jsme už znali první 

Mistry ČR pro tuto věkovou kategorii. Možná někteří tipovali jiné adepty na tituly, ale zápasy 

(zejména od čtvrtfinále dál) přinesly už hodně vyrovnané souboje, ve kterých rozhodlo jen pár 



drobných chyb, nervozita nebo chvilková ztráta koncentrace. Samozřejmě nechyběly slzičky a 

zklamání, ale to k bojům o medaile (a nejen k nim) jistě patří… 

 

Rozcházeli a rozjížděli jsme se vesměs spokojeni – vítězové samozřejmě s radostnějšími 

pocity než ti, kterým se vyhrát nepodařilo. Možná se mnozí po skončení akce ptali sami sebe 

(a možná se časem budou ptát i nahlas), zda tento nový projekt ČBaS bude pokračovat, jaké 

změny dozná, co by stálo za to upravit. Z mého pohledu stojí za to pokračovat. Nesetkala 

jsem se s žádným zásadně odmítavým postojem a drobné úpravy celého systému jsou jistě 

k diskusi.  

 

Třeba návrh, že by se akce pro příště mohla jmenovat mistrovství ČR v minibadmintonu, 

jehož rozpis by stanovoval horní věkovou hranici. Účast dětí, které věkovou kategorii U11 

opouštějí a v posledním roce svého působení v ní už dávají přednost turnajům vyšší věkové 

kategorie odehrávaných na standardním kurtě se standardně vysokou sítí, by byla na 

rozumném posouzení a rozhodnutí trenérů a rodičů nebo možná i omezena postavením na 

žebříčku U13. Pro objektivní (nebo chcete-li objektivnější) oblastní nominace by byl prostor 

na základě turnajů pořádaných v průběhu sezóny v jednotlivých oblastech. Počty hráčů 

z jednotlivých oblastí budou velmi pravděpodobně předmětem diskuse, ale podle mého 

názoru jde jen o druhořadou, nikoli zásadní záležitost. 

 

Je a bude určitě spousta dalších podnětných názorů. Osobně jen doufám, že se neprosadí 

rozšíření seriálu soutěží Grand Prix o celoroční celostátní soutěže věkové kategorie U11, že 

nezvítězí snaha o žebříček této věkové kategorie a následných nominací na základě umístění 

na něm a že se neprosadí ani nepodpoří honba za body hned od samého začátku.  

 

Děkuji všem účastníkům za předvedené výkony, děkuji všem rodičům za dodržení 

nastavených pravidel a za jejich příspěvek ke zdárnému průběhu turnaje, děkuji všem 

pořadatelům za pomoc a provozovatelům dobřanské tenisové haly za spolupráci.  

 

Za organizátory mistrovství ČR U11 2019 – oddíl badmintonu T. J. Sokol Plzeň – Doubravka 

 

        Milada Nováková 

 

V Plzni 19. května 2019  

 

 

 


